
Minister Lengvarský zrazu otočil a úplne
zmenil rétoriku: “POVINNÉ OČKOVANIE
AKEJKOĽVEK SKUPINY OBYVATEĽOV JE
NEREÁLNE”
- CZ24 News | 6. října 2021

SLOVENSKO: Zavedenie povinného očkovania proti ochoreniu COVID-19 akejkoľvek
vybranej profesnej či inej skupiny obyvateľov je aktuálne nereálne. Povedal to minister
zdravotníctva Vladimír Lengvarský v relácii Na telo plus s Michalom Kovačičom

Minister zároveň dodal, že Ministerstvo zdravotníctva SR sa musí skôr snažiť presvedčiť o výhodách
očkovania tých, ktorí nie sú rozhodnutí, ako antivaxerov. Podľa Lengvarského je ešte na Slovensku
veľká skupina ľudí, ktorí majú z očkovania obavy, no nie sú výhradne proti vakcínam.

V súvislosti s povinným očkovaním sa najviac hovorí o profesiách, akými sú zdravotnícky personál,
učitelia či vojaci.

„Akékoľvek povinné očkovanie akejkoľvek skupiny ľudí je dnes nereálne,” potvrdil
Lengvarský.

Vysvetlil, že jedným z dôvodov, prečo nie je nutné vyvíjať takýto nátlak na zdravotníkov je aj to, že
koronavírusom najviac ohrození pracovníci v nemocniciach sú vo vysokej miere zaočkovaní.
Spomedzi lekárov a zdravotných sestier pracujúcich napríklad na jednotkách intenzívnej
starostlivosti je zaočkovaných viac ako 90 percent ľudí.

Okrem samotnej prevencie je však dôležitá aj liečba. Aj keď sa nemocnice v posledných dvoch
týždňoch opäť plnia, mnoho nakazených sa lieči v domácom prostredí. Minister uviedol, že pacienti
s pozitívnym PCR testom nad 65 rokov sa liečia už dostupným bamlanivimabom a v
najbližšom období by sa mali dostať aj k liečivu regeneron. Ide o monoklonálne protilátky,
ktoré podporujú imunitu. Obidve látky sú v procese hodnotenia Európskou liekovou agentúrou
(EMA).

Lengvarský pripustil bezplatné testy

Antigénové testy, ktoré potrebujú nezaočkovaní pri návšteve viacerých zdravotníckych zariadení, by
mohli byť zadarmo. V utorkovej relácii televízie Markíza Na telo plus to pripustil minister
zdravotníctva Vladimír Lengvarský (nominant OĽANO).

“Táto vec sa rieši. Myslím si, že prístup k zdravotnej starostlivosti by mal mať
každý. Teraz riešime s nemocnicami, či je technicky možné, aby si zriadili vnútri
nemocnice odberné miesto pre potreby nemocnice, aby si nemuseli robiť testy za
päť eur,” povedal Lengvarský.

Ministerstvo zdravotníctva vydalo začiatkom septembra usmernenie k testovaniu pacientov aj
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zamestnancov v nemocniciach a ambulanciách. Vstup do nemocníc či ambulancií môže byť
podmienený testovaním na prítomnosť nového koronavírusu v prípade, že lekár nerozhodne
inak. Opatrenie by sa nemalo týkať plne zaočkovaných osôb.

Cieľom usmernenia účinného od 8. septembra je nastavenie spôsobu testovania pacientov u všetkých
poskytovateľov zdravotnej starostlivosti. Rezort zdravotníctva tento krok zdôvodnil napríklad tým, že
zdravotnícke zariadenia sú jedným z miest, v ktorých môže dochádzať k prenosu infekcie od pacienta
na iného pacienta a tiež od pacienta na zdravotnícky personál alebo opačne.

Viaceré zdravotnícke zariadenia pre TASR potvrdili, že sa riadia usmernením rezortu zdravotníctva.


